
Proces-verbal 
Tncheiat Tn gedinta ordinar5 a Consiliului 

General al Municipiului Bucuregti din data de 14 iunie 2007, 
orele 1 5,00 

Sedinta a avut loc In sala de consiliu de la etajul Ill din cl5direa 
Primariei Municipiului Bucuregti, la care au participat 50 din cei 55 de 
consilieri generali. 

La gedinti au participat urm5torii: domnul Primar General Adriean 
Videanu, domnul loan Grigore Popa viceprimar al Municipiului Bucure~ti, 
domnul Toma Tudor Secretar General al Municipiului Bucuregti, doamna 
Cristina Corut Subprefect al Municipiului Bucure~ti. 

Au fost invitati sa participe urmatorii: directorii aparatului propriu al 
Primariei M~~nicipiului Bucure~ti, directorii regiilor autonome aflate sub 
autoritatea Consili~llui General al Municipiului BucureSti, presa gi 
televiziunea. 

La gedinti au fost absenti urm5torii: Berbecaru A., Meran D., Mircea 
V., Paraschiv L. 

DI.Secretar General al municipiului Bucuresti, Toma Tudor 
V5 anunf c5 Tn sala sunt prezenti 48 de consilieri generali. 
inainte de a incepe lucririle gedintei de azi ag vrea s5 va citesc o 

not8 a Uniunii Arti9tilor Plastici prin care CGMB este informat cu privire la 
nelegalitatea includerii spatiilor cu a l t i  destinatie detinute de artigtii plastici 
inventariate ~i avizate conform HG nr.1280/2003, On lista spatiilor 
comerciale gi de prestiiri servicii care se ~ 2 n d  Tn baza Legii nr.550/2002 

. I ,  
aprobat5 prin HCGMB nr.109/2003. Uniunea Artigtilor Plastici solicita 
CGMB modificarea liste Tn sensul excluderii acestor spatii gi clarificarea 
situatiei juridice a acestora. 

VZi supun spre aprobare procesul verbal al gedintei C.G.M. 6. din data 
de 31.05.2007. 

Cine este pentru aprobarea procesului verbal al gedintei C.G.M.B. din 
data de 31.05.2007 ? - 37 voturi, impotriv3 ? - 1 vot, abtineri ? - 10 voturi . 

Va supun spre aprobare procesul verbal al gedintei C.G.M.B. de 
Tndat5 din data de 31.05.2007. 

a procesuli~i verbal al gedintei C.G.M.B. de 
Indat% din data d - 39 voturi, Tmpotriva ? - 4 vot, abtineri ? - 
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Dna.pregedinte v2 dau cuvhtul. 

Dna pre~edinte Cosma Roxana 
Multumesc domnule Secretar General. Dau cuv2n.tul domnului Primar 

General dacs are amendamente la ordinea de zi 

DI.Primar General Adriean Videanu 
V3 multumesc doamns pregedinte. Ag dori s3 scoatem de pe ordinea 

de zi punctele: 
8. Proiect de hotarare privind ridicarea, transportul gi depozitarea 

vehiculelor stationate neregulamentar pe partea carosabils a drumurilor 
publice din municipiul Bucuregti 

9. Proiect de hotsrare privind modificarea art. 12, punctul 1 din 
Regulamentul de Organizare gi Functionare a Administratiei pentru 
Supravegherea gi Protectia Animalelor, aprobat prin Hotsrarea C.G.M.B. 
nr. 27412006 

28. Proiect de hotsrare privind infiinfarea Clubului Sportiv de Drept 
Public ,,Clubul Sportiv Municipal Bucuregti", institutie publics in subordinea 
C.G.M.B. 

31. Proiect de hotsrare privind incheierea protocolului intre municipiul 
Bucuregti gi S.C. Faur S.A. 

Cu o mentiune express pentru punctul numsrul 28: in urma discutiei 
de ieri cu conslilierii generali, toti au agreat oportunitatea mentinerii 
acestuia, ca proiiect important pentru CGMB dar sunt amendamente de 
adus gi am hotardt ss amansm cu o ssptsmSn3 acest subiect gi vii propun 
introducerea urmatoarele proiecte de hot3 rare: 

1.Proiect de hotsrare privind modificarea art.2 din HCGMB 
nr.7812007 referitpare la constituirea unei comisii de analizs gi verificare a 
activitstii Administratiei pentru Supravegherea gi Protectia Animalelor. 

2. Proiect de hotsrare privind modificarea art.2 din HCGMB 
nr.7612007 refeditoare la abrogarea HotsrSrii CGMB nr.6312007 gi 
infiintarea unei cornisii de analizs gi verificare a activitstii Administratiei 
Lacuri, Parcuri gi Agrement Bucuregti. 

3. Proiect de hotsrare privind aprobarea schimbului de proprietsti 
Tntre terenul in suprafats de 9167 mp, proprietatea SC FOKUS INVEST 
SRL gi a Domnu~lui Tiinssescu Virgil Romeo gi un teren in suprafats de 
7690 mp apaqina~nd domeniului privat al municipiului Bucuregti. 

rivind Omputernicirea Consiliului Local al 
sectorului 1 de la Tnfiintarea Agentiei pentru Eficients 
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Dl.consilier Goncea Liviu 
La punctul 6 al ordinei de zi suplimentare respectiv Proiect de 

hotsrare privind aprobarea schimbului de proprietsti intre terenul in 
suprafat3 de 91167 mp, proprietatea SC FOKUS INVEST SRL $i a 
Domnului Tsnssescu Virgil Romeo $i un teren in  suprafats de 7690 mp 
apaqinand domeniului privat al municipiului Bucure$ti nu avem punctul de 
vedere al Legii 1012001. 

Dna. presedinte Cosma Roxana 
Rog secretariatul CGMB in cazul in care este punctul de vedere pe 

Legea nr. 10 s3 i se dea colegului nostru. 

- Au venit domnul consilier Giugula  don^ $i dl.consilier Voicu Mihai 

Dl.consilier Bumbas Florin 
Punctul 26 de pe ordinea de zi: Proiect de hotsrare privind aprobarea 

Planului Urbanism Zonal - 90s. Pipera nr. 42. sector 2 v3 rog s3 TI scoatem 
pentru c2 nu are avizul Comisiei Juridice $i nu are nici avizul Autoritiitii 
Aeronautice pe care trebuia s3 il aibs, conform Ordinului Ministrului 
Transporturilor nr. 1 1712004. 

Dl.consilier ~Opri~an Ion 
Domnule Primar General, domnilor $i doamnelor consilier, Legea 

nr.21512001 este o lege care trebuie respectats atat de CGMB cat $i de 
citre cei din subbrdinea CGMB. in conformitate cu dispozitiile art.36 alin.7, 
1it.a din Legea nr.21512001, republicats, a administratiei publice locale, 
Consiliul Local h~otsriigte in conditiile legii cooperarea sau asocierea cu 
persoane juridice romane sau strsine. Referitor la punctul 2 de pe ordinea 
de zi SI-~plimentara : Proiect de hotirare privind modificarea art.2 din 
HCGMB nr.76120107 referitoare la abrogarea Hotiirarii CGMB nr.6312007 $i 
infiintarea unei aomisii de analizs $i verificare a activititii Administratiei 
Lacuri, Parcuri $i Agrement Bucure$ti, solicit scoaterea de pe ordinea de zi. 
V3 distribui un material in acest sens, pentru dvs. cat $i pentru domnul 
Primar General. 

Solicit acest lucru deoarece Tn termen de 60 de zile Cornisia nu a 
ales nici cel putin pre9edintele de comisie. Este un punct de vedere al 
meu personal ins~u$it de 9 consilieri. 

m e s t e  Iucrarile sedintei- 



Dna.pre~edinte Cosma Roxana 
Domnule Opri$an, domnul Primar General retrage propunerea de a 

introduce acest proiect pe ordinea de zi suplimentara. 

Dl.consilier ' Petrovici Octavian 
ii adresez rugamintea domnului Primar General sB nu retrag5 acest 

proiect de pe ordlinea de zi $i sii lase la latitudinea domnilor consilieri dac5 
sunt sau nu de acord cu ce se int5mplS la Administratia Lacuri, Parcuri $i 
Agrement Bucure$ti. Noi an1 cerut prelungirea termenului pentru comisia de 
analiz5 $i verificare a activit5tii acestei administratii datoritii faptului ca 
actele au venit cu 'intsrziere, este un volum foarte mare de acte pe care 
noi trebui sa TI studiem $i in mod logic, maine expirand termen~rl acestei 
comisii am cerut prelungirea acestuia. Nu Tnteleg de ce domnul Opri$an 
dore$te ca lucrurile s i  se termine aici, Tnainte de a afla ce se intamp15 
to.tu$i la acea administratie. Am s5 rog consilierii generali s5 voteze 
prelungirea acestui termen, deoarece dorim s5 vedem $i noi acele acte 
care ne-au fost tnimise abia ieri. Multumesc. 

Dl-consilier Oprisan Ion ,. 
Intrucat a fost mentionat numele meu , cred c3 citind acest material, 

domnul Primar General trebuie sa sesizeze DNA-UI $i nicidecum CGMB-ul. 
Eu mi-am facut datoria anuntand consilierii generali cu ce se intampla 
acolo. Nu consider c5 poate analiza acest material CGMB-ul. 

Dna.presedinte Cosma Roxana 
Domnule consilier, domnul Primar General a retras acest proiect de 

pe ordinea de zi suplimentar5 $i in  urma solicit5rii dvs. 

Dl.consilier lovici Teodor 
A$ dori ca s5 retragem ca propunere ordinea de zi suplimentar5 

deoarece avem proiecte pe care nu le-am v5zut. Sunt proiecte de dou5 
treimi, cump5r5ri, schimburi de terenuri . Cred c5 acestea se $tiau mai de 
mult, au fost respinse de noi, deci nu avea rost s% le introducem. VSd c3 s- 
a statutat ca la fiecare $edint% s5 avem o ordine de zi suplimentara, lucru 
care nu este nonmal. Daci  doriti putem s% face o 2edinta extraordinar5 la 
care $i consilierii: sii-$i pun5 propriile proiecte de hot5rari. 



Dl. consilier Burnbas Florin 
Se pare cii punctul introdus suplirnentar este IJn l ~ ~ c r u  foarte serios gi 

se pare cii avem de ales Tntre a-l retrage de pe lista gi a sesiza DNA-ul sau 
a prelungi termenul comisie pentru a analiza gi a ne spune un punct de 
vedere. Dacii TI retragern atunci trebuie sii anuntiim DNA-uI. 

Dna.presedinte Cosma Roxana 
intruciit domnul Prirnar General a solicitat introducerea acestui punct 

pe ordinea de zi, v3 rog sa ne explicati. 

DI.Primar General Adriean Videanu 
Legat de acest proiect vreau sii vii spun cii este o solicitare a dvs. 

Tot CGMB a constituit o cornisie de analizii a unei institutii aflate in  
subordinea CGMB.0 parte din consilierii generali mi-au cerut prelungirea 
acestui termen, o altii parte mi-au distribuit astizi un material solicitind 
scoaterea lui de pe ordinea de zi. Pe cale de consecintii doarnni 
pre$edinte, v i  rog sii luati la cunogtintii c i  nu voi propune introducerea pe 
ordinea de zi astgzi a proiectului de hotirsre pan5 nu voi lectura materialul 
primit de la coleg'ii mei astfel Tnciit s i  fiu i n  cunogtinti de cauzi. 

Legat de pwnctul 3 pe care I-am propus, el a fost in  atentia CGMB de 
mai rnulti vreme. Comisia pentru aplicarea Legii nr.10/2001 a restituit 
fo$tilor proprietari, un teren Tn suprafatii de 91 67 mp, teren care face parte 
din incinta bazei RATB din Nordului. Problema este cii, acolo, autobaza 
trebuie s i  f~.~nctioneze datg fiind logistica pe care RATB-ul o are $i politica 
de transporturi p$ care o are. Propunerea noastrii este s i  facem un schirnb 
de terenuri lntre un teren proprietate privatii de 9167 mp dobindit Tn baza 
Legii 10 gi un alt teren ailat tot in  administrarea RATB-ului, dar aflat In zona 
Barbu Viiciirescu, pentru a salva autobaza RATB-ului. Din Nordului. 
Rugiimintea este s i  TI mentinem pe ordinea de zi gi luati Tn calcul: 
proprietarul are terenul intabulat i n  cartea funciara gi pe 18 iunie este 
termenul Tn insftantii. Daci  proprietarul cii$tigi Tn instanti cu terenul 
intabulat (ceea oe este extrem de probabil) nu va trebui sii facem altceva 
deciit sii desfiintsrn o facilitate a autobazei RATB din Nordului gi relocarea 
ei cu cos t~~r i  suplimentare pentru municipalitate. Vii rog sii TI pastrati pe 
ordinea de zi gi dvs.sii v i  pronuntati ca atare. A fost propus schirr~bul de 
terenuri Tn baza unei expertize efectuatii de un evaluator autorizat, v i  rog 
sii hotirati ca atgre. Vi-l supun dezbaterii Tn gedinta de azi. 



Dl.consilier Petrovici Octavian 
Ag vrea sa precizez, pentru c3 se pare c3 nu sunteti in  cunogtinta de 

cauza domnule Primar General cZi aceste cereri ale consilierilor au fost 
facute din timp, au fost depuse la secretariatul CGMB gi la Secretar~~l 
General gi am num%rul de inregistrare. Nu inteleg de ce au ajuns pe 
ordinea de zi suplimentara deoarece au fost depuse din timp gi au toate 
avizele necesare pentru a fi introduse pe ordinea de zi. Exista se pare un 
interes ca aceste comisii s3 nu-gi continue activitatea gi nu inteleg de ce 
pentru c3 nimeni nu are un interes ascuns la aceste comisii gi eu cred c3 in  
acest moment consilierii ar trebui sa fie Issati sii voteze aceste proiecte iar 
dvs. s% nu le retrageti de pe ordinea de zi. MB refer la proiectele de hotSr3ri 
privind corrrisiile tie analizs gi control. 

DI.Primar General Adriean Videanu 
Va rog sa luati act ca eu am propus retragerea. Dvs Tn calitate de 

consilier general aveti calitatea s% propunefi introducerea pe ordinea de zi. 
Eu nu pot atata timp cat colegii imi pun la dispozitie un material care poate 
fi corect, poate aduce informatii suplimentare sa 5'1 las pe ordinea de zi. 
Domnul Oprigan care a fost membru al comisiei Tmi d3 aceste informatii. 

Dl.consiliefl Petrovici Octavian 
Domnul Oprigan este un membru al comisiei. Coniisia este formata 

din 5 membri. 

Dl.consilieq Stan Ion 
Este o prdblemii care ne preocupa pe toti cetatenii in ziua de azi. 

Faptul c2 se construie9te este un lucru bun pentru bucuregteni. Problema 
este c2 nimeni nu verificii dac3 se lucreaza gi indicat ar fi s3 se lucreze gi 
Tn zilele de weekend pentru cii Bucuregtiul este mai liber. Bucuregtiul este 
aglomerat 24 din 24 de ore. Ar trebui s3 scoatem bucuregtenii din stresul 
ast% permanent 9i solicit domnul Primar General ca prin inspectorii din 
PMB sS verifice dacii se respect3 calendarul lucr31-ilor respective gi in  
acelagi timp nu ar .fi rau s3 lucreze gi simb3ta gi duminca chiar gi noaptea 
gi profitand de f a p t ~ ~ l  c3 vor pleca Tn vacant% foarte multi bucuregtenii sS 
mergem intr-un (itm mai alert. 

Dna.presedinte Cosma Roxana 
Vii supun lla vot propunerea facuta de domnul Primar General de 

scoatere de pe cbrdinea de zi a pu 



Cine este pentru?- 40 , Tmpotrivs? - o voturi , abtineri? 9 
voturi(Botezatu, Campurean, Giugula, Goncea, M3rigescu, Stan I., 
Surulescu, Tudorache , Voicu) 

Aceste puncte au fost scoase de pe ordinea de zi. 

Cine este pentru propunerea domnului Primar General de introducere 
a punctelor enuntate ca numerele 1, 2 gi 4? - 46 voturi, Tmpotrivii?- 0 
voturi, abtineri? - 3 voturi (Stan N., lovici, Marinescu) 

Aceste punicte au fost introduse pe ordinea de zi. 

Cine este pentru propunerea domnului Bumbag de scoatere de pe 
ordinea de zi a punctului 26? 

Dl.consilier Bumbas Florin 
Motivatia dste urmiitoarea: nu are avizul comisiei juridice gi avizul 

Autoritatii Nationale Aeronautice. 

Dl.consilier Stan Ion 
Dupa ce ca primim materialele cu o zi Tnainte gi nu avem timp sa le 

studiem pe toate, domnul Burnbag s i  ne spun3 care este motivatia de a-l 
scoate. 

Dl.consilier Tica Horatiu 
Mii v3d obligat sii fac ni9te clari-ficari la punctul 26 la care domnul 

Bumba9 a propus o amanare de saptimana trecut3. Acolo exist3 o cliidire 
propus3 de comisia tehnic3 la o Tnaltime de 16 etaje. Este o Tniiltime 
maxima propus3 de comisia tehnic3, nu gtiu ce problem3 are dl.Bumbag cu 
beneficiarul acestei cladiri dar nu este problema noastrii, ar trebui s3 gi-o 
rezolve Tn altii psrte. Referitor la avizul de la Autoritatea Aeronauticii nu a 
fost cerut expres de nici o comisie, nici de cea tehnicii nici de comisia 
noastrii. 

Dl.consilier Bumbas Florin 
Eu am o Tntrebare de pus: cam ce s i  am eu cu beneficiarii acestui 

proiect? Ce ptoblemi pot s i  am eu cu acegti beneficiari? Eu am o 
problemi cu lebea. Stiu precis c i  ordinului Ministrului 1 1712005 cere 
aceste avize pentru 



Dl.consilier Goncea Liviu 
Domnul consilier Bumbag are dreptate, dar acest aviz este necesar la 

eliberarea autoriaatiei de construire, nu gi la PUZ. 

Dl.consilier Giuqula Doru 
inteleg ca domnul Burnbaa are mereu probleme cu respectarea 

legalitstii gi este corect s5 fie aga. Dar TI Tntreb daca a respectat legea 
atunci c%nd a blocat strada cu stabilopozi ss nu mai treaca nimeni. C%nd 
are dreptate? 

Acest proielct de hotsrare a fost aprobat acum 5 ani, nu facem altceva 
dec3t s% schimbiim nigte parametrii de constructie. Nu putem sa ne anul5m 
o hotsrire anterioars printr-o modificare a unei alte hot%r%ri. 

VS propun s% rsmans pe ordinea de zi. 

Dna.pre$eQlinte Cosma Roxana 
Cine este pentru propunerea domnului Bumbag?- 2 voturi, 

impotriv%?- 0 votwri, abtineri?- majoritatea. 
Acest proiect a ramas pe ordinea de zi. 
Propunerea dornnului lovici nu mai este valabilii, deoarece s-a votat 

propunerea domnului Primar General. 
- a venit dm .  consilier Surulescu Aurelia 

Supun la vot propunerea domnului Petrovici de a introduce pe 
ordinea de zi a Proiectului de hotarare privind modificarea art.2 din 
HCGMB nr.7612007 referitoare la abrogarea Hotsr5rii CGMB nr.6312007 gi 
Tnfiintarea unei comisii de analizii gi verificare a activitatii Administratiei 
Lacuri, Parcuri gi Agrement Bucuregti. 

Cine este pentru ? -1 3 voturi, impotriva? 19 voturi, abtineri?- 18 
voturi. 

Aceast5 propunerea nu a fost aprobata. 

dl.consilier Giugula Doru 
Ca procedurs, la acest punct noi am fost de acord sa TI scoatem de 

pe ordinea de zi cu conditia ca Primarul General, In baza materialelor 
primite s5 sesizeze DNA-ul. 

- 



Dna.presedinte Cosma Roxana 
Cine este pentru ordinea de zi cu amendamentele votate?- 49 voturi, 

impotriv3?- 0 votwri, abtineri?- I vot (Stan I.) 
Ordinea de zi a fost aprobat3. 

Dl.consilier Pop Romeo 
A$ vrea si3 cer sfatul Prefecturii Si  al Secretarului General p5n3 

ajungem la PUZ-uri dac5 avizul de la Autoritate este necesar la autorizafie 
sau la PUZ. Vreau un punct de vedere competent deoarece nu a$ vrea s3 
aprob3m PUZ-uri ilegal. 

DI.Secretafl General al municipiului Bucure~ti Toma Tudor 
Eu sunt avocat, nu sunt arhitect, sunt jurist. Dac i  i n  documentatia 

solicitata de coimisia tehnic3 s-a previizut necesitatea obtinerii unui 
asemenea aviz, da, este posibil ca acesta sa fie necesar. 

Dl.consilier Pop Romeo 
Pirerea mea este c3 dac3 aprobiim acest PUZ fara avizul Autoritatea 

Aeronautics este ilegal. 
Domnule Secretar General v i  rog acea list3 cu spatiile protejate prin 

hot3r5re de guvern trebuie s3 ajung3 la domnul lovici, o parte din acele 
spatii sunt incluse in lista de vsnzare pe Legea 550 $i ele trebuie scoase 
din list& 

DI.Secretaf General al municipiului Bucuresti Toma Tudor 
Am luat act de propunerea dvs. $i am citit-o la Tnceputul Sedintei. 

Dl.consilieq Tica Horatiu 
Avizul acestei autoritiifi nu a fost cerut. Un coleg spunea ca intr- 

adev3r la autoriaafia de construire ar putea fi cerut ace1 aviz. Discutsm de 
urbanism nu de 1arhitectur3. in cadrul urbanismului se propun nigte iniltimi 
maxime, H maxim este de 40, 50, 60 de metri. Daca Autoritatea 
Aeronautic3 nu este de acord cu acest H maxim va da un aviz in zona 
respectivii pentru Tn3ltimea de 30 metri chiar dac5 Tnaltimea maxim3 data 
de arhitecti Si de comisia tehnic3 este de 50 de metri. 

Dl.consilier Bumbas Florin 



Ordin gi ni s-a adus. Nu gtiu de ce o hot%rBre care a fost respinss la plenul 
trecut este trecutg pe ordinea de zi azi. 

Dl.consilier G i ~ ~ u l a  Doru 
in  primul rend CGMB nu a respins acest proiect, I-a scos de pe 

ordinea de zi, ca sa fim exacfi. i n  al doilea rBnd autoritatea Aeronautics 9th 
c3 are ceva de spus Tn zona aeroporturilor, iar la Pipera Tn mijloc~~l padurii 
nu 9tiu ce avioane sau interese personale Ale domnului Bumbag le TncurcS 
pe acolo. Ceea ce ma bucura este c3 grupurile de interese s-au coalizat 
intr-un singur partid. Numai c3 aceste interese sunt divergente. Unii vor sa 
construiasca gi alltii vor s3 dariime. Ti rugam pe cei de la PNL qi cei care au 
intrat in PD s5 se hotarasc5 daca vor s5 dsrsme Tn continuare. 

Dl.consilier TSnase Antonel 
Dna-pregedinte , v3 rugSm sS sistati dezbaterile gi sa trecem la 

ordinea de zi. 

Dl.consilier Petrovici Octavian 
Vreau ss v3 aduc la cunogtinta c3 membri comisiei pentru analiza gi 

verificare a activitatii Administratiei GrSdina Zoologica Bucuregti, comisie 
constituita Tn baza HCGMB r1r.77/2007 au avizat raportul pentru a 'fi 
prezentat CGMB. Avsnd Tn vedere cs raportul a fost semnat de 
majoritatea menhbrilor comisiei, acesta a fost depus la Directia Asistents 
Tehnica gi Juridipa a CGMB, la cabinetul Primarului General al municipiului 
Bucuregti, precum gi la Secretarul General al Municipiului Bucureqti In 
vederea prezeritarii lui tn prima gedinta de consiliu. De asemenea, 
agteptiim din partea Executivului s3 ne comunice masurile legale care s-au 
luat Tn urma acestui raport Tnaintat de comisie. 

Dna.pre~edinte Cosma Roxana 
Trecem la Proiect de hotarire privind modificarea ~i completarea 

anexei 1 aferenti Hotiririi C.G.M.6 23512005 privind adrr~inistrarea 
retelei stradale principale ~i a lucrarilor de arta din Municipiul 
Bucure~ti 

Cine este pentru? - 44. voturi, Tmpotrivii? - 0 voturi, abtineri? - 6 



Trecem la Proiect de hotarare pentru modificarea anexei la 
Hotiirarea C.G.M.B nr.25312005 privind completarea documentatiei 
tehnico-economice a obiectivului de investitii "Pasaj rutier denivelat 
superior Basarab" 

Dl.consilier Oprisan Ion 
Suntem de acord cu modificarea indicatorilor tehnico-economici dar 

numai pentru despagubirea cetatenilor. Pentru orice alt capitol, in zona 
respectiva, Tntr-adevar din cauza modalitafii de propunere a proiectelor, 
care Tn loc sZi fie~declarate de utilitate public5 9i apoi lansat proiectul, ca sa 
nu se poata vindb pe teritoriul municipiului Bucureqti, s3 se faca speculatii, 
lucru pe care I-qm cerut de foarte mult timp, domnule Primar General nu 
sunt de acord cU marirea acestor indicatori. Restul indicatorilor, d a d  se 
mentin nu vom vbta. 

Dl.consiliefi AdTr Victor 
Data trecdta am facut o interpelare directiei de transporturi 9i 

circulatie a Priniariei Capitalei, am primit un raspuns detaliat din partea 
domnului ,. director Udri9te c%ruia Ti  multumesc. Totu9i am ni9te neliimuriri. 

In urma mraterialului pe care I-am primit, destul de bogat 'in cifre, a 
reie9it c3 pentru cele 10 proiecte Primiria Capitalei trebuie sa utilizeze 1 
miliard 653 de nbilioane de EURO, iar exproprierile sunt Tn valoare de 695 
milioane EURO, Tnsemnsnd 44,8% din aceasta investitie. Mai mult decat 
atat, an1 constatat un lucru Tngrijorator. Pe 6.07.2006, CGMB a aprobat 
exproprierile pentru utilitate publica pentru Pasajul Basarab. Astazi suntem 
On 14.06.2007, se Tmplinesc 12 luni, Tn care pretul a urcat de 11 ori. De la 2 
milioane de EURO, cst era prevazut la 43 milioane de EURO. in 2.1 1.2006, 
CGMB aproba exproprierile pentru utilitate publica pentru Inca 6 proiecte 9i 
anume: Splaiul Wnirii, racord penetratie Autostrada Soarelui, Ciurel9.a.m.d. 

Au trecut 8 luni $i pe 14.06.2007 se vine cu indicatori. Eu am o 
singura Tntrebare, poate domnul primar ne ISmure$te. Art.4 spunea clar 
:Directia Transporturi va duce la indeplinire aceast5 hotsrare prin analiza 
oportunitiitilor 9i a despiigubirilor. Am a9teptat un an de zile pentru a vedea 
acum c3 preturille au urcat de 11 ori, Tn caz~ll Basarab, in altele de 38 de 
ori? In niomentwl Tn care am aprobat ceva pe 06.07.2006, in 2,3, 4 luni 
parerea mea este cS se puteau rezolva nu Tntr-un an de zile. Csnd am 



aprobat pe 2.1 1.2006 . . . . . . Se puteau rezolva On 2, 3, 4 luni gi nu Tn 8 luni. 
Asta este p3rerea mea. Nu 9tiu de ce s-a prelungit at%t de mult. 

DI.Primar General Adriean Videanu 
Sigur c3 este util pentru toat3 lumea ss Tntelegem exact ce se 

intampla. Cu ocqzia asta ii r3spund gi domnului consilier Oprigan gi 91 rog 
pe domnul diredtor Udrigte s3 dea detalii suplimentare. Nu se modific3 
nimic din ce Tnseamns indicatorii de C+M. Singurul lucru care determins 
modificarea indicatorilor tehnico-economici, pentru ca nu am gasit o solutie 
legals de scoatere a exproprierilor in afara proiectelor, care nu tin de 
contractele semnate cu cagtigstorii licitatiilor. Exproprierile le realizeazi 
municipalitatea, gi aga cum prevede legea dupa o dreapta, justa gi 
prealabil3 despagubire. h mod normal, municipalitatea nu poate s3 fac3 un 
abuz fata de cel care este expropriat, cu alte cuvinte far3 voia lui $i trebwie 
s3 acceptam c3 preturile la terenurile din Bucuregti au o dinarnica pe care 
nirneni nu o poate anticipa. lndicatorii prev3zuti pentru exproprieri la 
Pasajul Basarab erau vechi. in momentul h care am intrat in procedura 
efectiva de negociere a contractelor de cump3rare i eventual de 
expropriere ulterior, In momentul acela s-a f3cut gi o evaluare de piat3 a 
terenurilor On zooa respectiva $i au condus la aceste sume. Practic, este o 
relatie contractual3 intre municipalitate, Tr~tre CGMB gi cet3tean Tn vederea 
achizitionarii acestor terenuri pentru realizarea acestor investitii extrem de 
utile. Spunea domnul consilier AdTr gi Pi Tnteleg Ongrijorarea, de volumul 
mare al exproprierilor. Aga se intamp13 peste tot 'in lume, exproprierile sunt 
de 2-3 ori mai rnari decat valoarea investitiei. Cu at5t mai mult, cu c3t 'in 
Bucure$ti, date fiind legile proprietgtii, atipice pentru tot restul Europei, 
terenurile pe care rnunicipalitatea le are la dispozitie sunt foarte putine, 
foarte rnici. $titi foarte bine c3 avem Pn implementare un program destul de 
ambifios legat de modernizarea infrastructurii gi rezolvarea problemei 
traficului in Bucuregti. Daca principalele penetrafii Tn Bucure~ti pe relatia 
Nord-Sud, pe DN1, dac3 pe relatia Est - Autostrada Constanta gi pe relatia 
Vest - Bucuregti Pitegti nu cre3m de pe acum alternative la ceea ce va fi 
centura Bucuregitiului gi centura de autostrads astfel Pnc%t traficul de tranzit 
sa nu PI mai conducem c3tre mijlocul Bucure~tiului gi s i  facem ca 
Bucl-~regtiul sa aiba azi aceste probleme pe care le are, nu vom rezolva 
nimic. Treb~uie s3 fluidizam Pn zonele periferice traficul de tranzit de care 
are nevoie Bucuregtiul gi atunci am anticipat, sigur sunt investitii foarte mari 
pentru Bucuregti. Dar degeaba facem investitii Tn infrastructura curent3 a 
oragului dac3 nu cream ~i premizele fluidizarii traficului. De aceea am ajuns 
la aceste situatji, am anticipat p fei de la Basarab, ce se va 



Tntsmpla cu viitoarele exproprieri 9i nota bene: atrag atentia CGMB CZI ceea 
ce hot3rZim ast%zi s-ar putea peste 3 luni sS nu mai fie valabil. Nu CGMB 
sau Primaria Capitalei sunt cei care controleazii preturile la terenuri. Nu 
gtim ce se poate intampla, ele pot cregte, pot scadea, dar mult mai repede 
pot cregte. Nu pot s% vin s% v% fac o propunere Tn baza aceea ce anticipez 
eu c3 se va intiimpla peste 2 ani de zile, eu pot s3 va fac o propunere pe 
baza valorii de piat% de astszi. fi rog pe domnul director Udri~te s2 ne dea 
detalii. 

Dl.consilier Purciirea Sorin 
in  principiu sunt de acord cu ceea ce spune domnul Primar General. 

Pe de alta parte eu sunt unul din cei care a votat acest proiect la Pasajul 
Basarab. Cu ce nu sunt de acord este faptul c% 'intr-o succesiune destul de 
accelerata pretuaile sau costurile acestui proiect au devenit din ce in ce mai 
mari. Acest proiect s-ar putea s% devins atat de costisitor, incat mai bine il 
opl-im gi facem unul subteran, far% s% mai facem exproprieri de zeci gi sute 
milioane de EURO. 

dl.consilier Opl-iqan Ion 
Domnul primar are dreptate, dar exist3 un caz special care se 

numegte Carrefaur care face parte din proiectul Basarab. i n  momentul de 
fata avem nigte teren acolo pe care i I-am pus la dispozitie 'intr-un anumit 
moment gi context, c5nd nu aveam nevoie de el. De ce trebuie s3 Ti  d%m 
pretul pe care TI cere el astazi, daca noi I-am pus la dispozitie cu un alt pref. 

Dl. Director Udr i~te Gheorghe 
incep prin a raspunde domnului Oprigan. Carrefour-ul nu prime9te 

nimic, el a primit terenul care i se cuvenea conform contractului pe care I-a 
avut. El nu intra Tn economia celor 43 milioane suplimentari. lar costurile 
generate de colntinuarea lucrarilor la Pasajul Basarab sunt generate de 
cumpararea te~enurilor gi imobile pentru a duce proiectul la cap%t gi 
cheltuieli pentrw investitia de baz% generate de supralargirea Podului 
Grozavegti care nu au fost incluse in proiectul initial. Se supra-l%rgegte 
Podul Grozavegti cu c3te 11 metri in aval gi amonte gi de asemenea cregte 
suma care este necesar a fi suplimentata cu taxa de racord pentru 
devierea retelelor electrice. 

Era prevazut acest lucru T 



Dl-Primar General Adriean Videanu 
Podul care r3mSne la sol se supra-lsrgegte. Datorita studiului de 

trafic fscut acum este nevoie de supra-lsrgirea podului de peste 
Groziivegti, cel care ramiine. Nu facem investitii pe jumstate. Singurele 
elemente care nu au fost prevgzute Tn documentatia initials au fost supra- 
Isrgirea podului actual. Este o valoare de 1,5 milioane. 

Dl.consilierl Oprisan Ion 
Fac 8 benzi la podul Grozsvegti ~ 2 n d  eu cobor cu 2 benzi? 

Trebuie sa vedeti proiectul. 

Dl.consilied AdSr Victor 
Eu solicit ca la punctele 2 gi 7 votul meu: abtinere sS se precizeze 

foarte clar in  procesul verbal. 

dl.consilier Giugula Doru 
Acest proiect I-am aprobat in 2004 gi avea 60 milioane EURO. in  

rma modificiirilor succesive de buget, acest proiect a ajuns s3 coste 240 
milioane EURO. 

Se pare ca pozifia colegului nostru de a nu mai face acest proiect ar fi 
cea mai buna sqlutie. Cand s-a facut acest studiu s-a stabilit c3 '11 facem cu 
bani de la BEl. Am avut discutii cu actualul pregedinte al Romaniei, domnul 
Traian B3sescu, care la momentul respectiv era primar general gi T i  
explicam c5 nu este rentabil sa facem acest proiect datorita costurilor 
.Pan3 la urms acesta a fost votat. Vrem s3 gtim cand am fost mintiti? 
Atunci c5nd am1 aprobat 60 milioane gi ni s-a spus c i  nu costs mai mult gi 
se face cu fonduri de la BEI, sau acum ciind avem 240 milioane EURO 
bani de la bug@. Nici nu mai conteaza ce luSm de la BE1 in momentul 
acesta. Eu va plropun sa scoatem acest proiect de pe ordinea de zi sau s5 
nu TI votiim. 

Dna-pre~qdinte Cosma Roxana 
Cine este pentru aprobarea proiectului de hotsrare?- 26 voturi, 

TmpotrivZi? - 21 voturi, abtineri? - 3 voturi (Adir, Moise, loan ). 
Mii puteti (ajuta cu prezenfa din sal3? 


































